

E-NEWSLETTER ISSUE 10 - FEBRUARY 2021



♥ Welcome New Board of Directors of the Association 歡迎新任董事局成員

The Outstanding PolyU Alumni Association elected its new Board of Directors at the 2020 Annual General Meeting on 17 December 2020. The first Board of Directors Meeting (2020-2022) was held on the same day. Ir Eric Ma Siu-cheung was elected as President of the Association for the second term. He recorded a vote of thanks to Ir Dr Wong Tit-shing for his invaluable support to the Association during his tenure as Director. He also welcomed Mr Stephen Au Ling-ming and Mr Elton Ng Chun-ting to join the Board.. List of Board of Director (2020-2022)

傑出理大協會於2020年12月17日舉行2020周年大會,選出新一屆董事局,並舉行2020-2022董事局第一次會議。馬紹祥工程師獲續任為會長,他感謝黃鐵城博士工程師於在任期間對協會所作出之貢獻,並歡迎區令明先生和吳俊霆先生加入董事局。

董事局成員 (2020-2022)

Speaker Forum on "Dare to Step outside Your Comfort Zone?"

講者論壇探討「你有勇氣走出舒適區嗎?」

The Outstanding PolyU Alumni Association hosted its first Master Class Speaker Forum online successfully on 5 February 2021, attracting over 360 registrations of PolyU students and alumni, as well as mentors and mentees of INSPIRE Mentorship Programme. The Forum was presented by Ir Chan Siu-hung and Mr Elton Ng Chun-ting. Ir Chan shared his career adventures and accomplishments, during which he emphasized his "can-do" spirit and introduced the seven attributes of highly effective people. Elton talked about his growing up and showed a video capturing special moments when he conquered Mount Everest and journeys of pushing himself to the next level through his entrepreneur and charity endeavours. The inspiring talks had drawn many questions from the participants. The panel discussion was moderated by the Ir Eric Ma Siu-cheung. He resonated with the speakers that setting high goals and developing potentials, strengths, focuses and perseverance are some keys to help us step outside our comfort zone.

EVENT HIGHLIGHTS 活動焦點

OPAA Master Class 2020/2021 Speaker Forum on 5 February 2021 傑出理大校友協會大師班2020/2021 講者論壇 2021 年2月5日









傑出理大校友協會於2月5日舉辦首場網上「大師班講者論壇」、吸引了超過360名理大學生、校友以及理大「啟迪師友同行計劃」的學員及導師報名參與。講者陳紹雄工程師及吳俊霆先生分享其成長經歷及職業里程。陳工程師分享他的職業里程,點出「我做得到」精神的由來,並簡介七種成功人士的特質。吳俊霆分享他的成長經歷,展示他登上珠穆朗瑪峰的珍貴影片,並談及他如何面對創業困難及往後「以生命影響生命」的慈善工作。兩位講者精彩的分享吸引不少現場參與者提問交流。總結時,馬會長表示非常贊同兩位講者的建議,寄語年青人要為自己訂立崇高目標,把握機會發揮個人的潛力、能力、專注力和魄力,從而輕鬆走出舒適區。

♥ OPAA Members Nurture Students via PolyU INSPIRE Mentorship Programme 透過啟迪智慧師友計劃促進學生的全人發展

PolyU has launched the INSPIRE mentorship programme in September 2020, and invited distinguished personnel from the University Court and Council, University Fellows, OPAA, Board of Directors of the Federation of Hong Kong Polytechnic University Alumni Association (FHKPUAA), alumni leaders and industry leaders to join as mentors. Twenty-five OPAA members serve as mentors, forming the largest mentor group of the programme. They share their wisdom and experience with the student mentees, and answer the many well-thought questions in the meetings. We are glad to learn that both mentors and mentees find the mentoring process enjoyable and meaningful, despite the challenging times under the COVID-19 pandemic. If you are interested to learn more about INSPIRE or to enroll as mentor, please contact the OPAA Secretariat, Ms Sara Cheuk at 2766 7758.

理大於2020學年開展了一個全新的「啟迪智慧師友計劃」,邀請傑出人士擔任導師,包括校董會及顧問委員會成員、大學院士、傑出理大校友、校友會聯會理事、校友及業界領袖。本會獲得二十五位會員踴躍支持,成為此計劃最大的導師群組。一眾導師透過互動分享智慧和經驗,學員積極提問,討論富有啟發性。疫情下,雙方特別珍惜見面交流的機會。如會員有興趣成為導師,請致電2766 7758與秘書處卓女士聯絡。









President's Corner 會長專欄

I am pleased to update that the "OPAA UNITE" has received encouraging responses from the members. Over 45 of them are currently providing support in various initiatives under different areas. I would like to thank members for their active support and encourage the rest to join this meaningful initiative and contribute to PolyU. Members are most welcome to contact the Secretariat if they have any suggestions.

As you may know, our alma mater will be celebrating its 85th Anniversary in 2022. Prof. Jin-guang Teng, President of PolyU, mentioned in his recent alumni communication that

the University has launched a project led by Prof. Chu Hung-lam, Chair Professor of Chinese Culture, to write a rigorous, systematic and scholarly history of PolyU, covering important events and people who have contributed significantly to its development. On the other hand, the University aims to get re-connected with as many as possible of alumni. In this case, I appeal to all members for your support for these meaningful initiatives by contributing your memorable items, helping us to re-connect with your fellows, and suggesting ideas for anniversary activities.

Last but not least, on behalf of the Association, I wish you all a prosperous Year of the Ox and good health!

「OPAA UNITE」自推出以來一直受本會會員支持,現有超過45名會員透過不同項目支持母校發展。感謝各會員的積極支持,並誠邀未參加計劃的會員加入行列,貢獻理大。如有任何建議,歡迎與秘書處聯絡。

相信大家都知道,理大將於2022年慶祝八十五周年校慶。如校長滕錦光教授在近期向校友發出的通訊中提及,大學委任了中國文化講座教授朱鴻林教授,輯錄編製一部關於理大歷史里程書冊。另一方面,大學亦希望再次與所有校友聯繫起來,期望大家以不同形式回饋母校。在此,本人誠邀本會會員積極參與這些有意義的項目,如提供在學時期的珍貴物品或相片、協助聯絡同學、並為慶祝活動提供建議,一起為母校慶祝!

一元復始,萬象更新,我謹代表協會仝人恭祝各位牛年進步,身體健康!

Ir Eric Ma Siu-cheung 馬紹祥工程師, GPS, JP